
 
PoPS-78:n kuntalaisaloite jalkapalloilun olosuhteiden parantamisesta 
 
Kunnanhallitus 26.02.2024 § 39  
  
 Kunnalle on saapunut liitteenä oleva kuntalaisaloite jalkapalloilun 

olosuhteiden parantamisesta. 
 
 Kunnanhallitus on 5.2.2024 päättänyt urheilukentän suunnittelusta ja 

rakentamisesta. Päätös perustuu rahoituksiin, jotka sisältyvät kunnan 
vuoden 2024 talousarvioon ja vuosien 2025-2026 
rakentamissuunnitelmaan. 

 
 Kunnan taloustilanne on haastava. Kunnanhallitus on päättänyt esittää 

valtuustolle, että rakentamissuunnitelmaan kuuluva Välitien peruskorjaus 
siirretään pois rakentamissuunnitelmavuosilta 2025-2026. Välitien 
peruskorjauksen kustannusarvio on samaa suuruusluokkaa urheilukentän 
hyväksytyn 1 070 765 euron kustannusarvion kanssa ja myös Välitien 
peruskorjaus on pitkään suunniteltu hanke.  

 
 Kentän keskiosa on päädytty toteuttamaan kivituhkapinnoitteella, mikä 

mahdollistaa heittolajien suorituspaikkojen sijoittamisen juoksuratojen 
sisäpuolelle. Muussa tapauksessa kenttäaluetta pitäisi laajentaa, jolloin 
heittopaikat sijoitettaisiin juoksuratojen ulkopuolelle. Luonnonnurmi- tai 
tekonurmipintainen kenttä  vaatisivat kentän keskiosan maamassojen 
vaihtamisen kahden metrin syvyydeltä. Se tarkoittaisi 1 070 765 euron 
kustannusarvion kasvamista 1 755 200 euroon. Tekonurmi ei mahdollista 
moukarin, keihään tai kiekon heittämistä kentälle. Kivituhkapintainen kenttä 
on käyttökustannuksiltaan edullisempi luonnonnurmikenttään verrattuna. 

 
 Kunta on purkanut rivitaloja kirkonkylästä Välitieltä. Purettujen rivitalojen 

maapohjalle on jo nurmetettu puolikkaan jalkapallokentän kokoinen alue, 
jossa jalkapallon harrastaminen on mahdollista. Välitien nurmelle viedään 
jalkapallomaalit keväällä, kun urheilukentän peruskorjaus alkaa. 

  
Päätösehdotus Kunnanhallitus toteaa, että urheilukentän suunnittelusta ja rakentamisesta  

on päätetty 5.2.2024. Kunnanhallitus päättää merkitä kuntalaisaloitteen 
tiedoksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Kunnanhallitus 19.08.2024 § 144  
  

Kunnalle on saapunut liitteenä oleva, 29.5.2024 päivätty PoPS-78:n 
puheenjohtajan lähettämä kuntalaisaloite. 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus toteaa, että urheilukentän peruskorjauksen kustannusarvio 

ja toteuttaminen on hyväksytty kunnan kireä taloustilanne huomioiden. 
Urheilukentän rakentaminen on tarkoittanut mm. Välitien peruskorjauksen 
lykkäämistä. Teko- tai luonnonnurmipintaisen jalkapallokentän 
rakentaminen olisi tarkoittanut lähes 700 000 euron lisäkustannuksia 
hankkeelle, mistä syystä urheilukentän keskiosa on päädytty toteuttamaan 
kivituhkapinnoitteella. Kunnanhallitus merkitsee aloitteen tiedoksi. 
 

Päätös Kunnanhallitus päätti pyytää tekniseltä toimelta kunnan omana  
työnä tehtävän selvityksen puolikkaan jalkapallokentän sijoitus-
mahdollisuuksista jollekin tarkoitukseen sopivalle alueelle ja  
millä kustannuksilla se olisi rakennettavissa.  



 
Selvitys tulee toimittaa kunnanhallitukselle 30.9.2024 mennessä. 

 
Kunnanhallitus 09.09.2024 § 157    
3/02.00/2024    
    

Polvijärvellä jalkapallon harrastamista varten on valmis nurmikenttä 
Sotkuman koulu-/päiväkotirakennuksen päässä. Kenttä on suurempi kuin 
puolikkaan kentän kokoinen. 

 
Kirkonkylässä jalkapalloa on pelattu noin 20 vuotta sitten seurakunnan 
omistamalla maalla, ns. Pappilan nurmella, joka oli luonnonnurmikenttä 
(yksi käytöstä poistettu peltosarka) Pappilan ja Kirkkojoen välissä. Alue on 
tällä hetkellä vesakoitunut ja kasvaa kasvillisuutta, joten nurmikentän teko 
alueelle vaatisi enemmän toimenpiteitä. Kentän alue viettää jokeen päin, 
joten se ei ole tasainen.  

 
Päätösehdotus  Kunnanhallitus toteaa, että tällä hetkellä kunnan omistamilla alueilla 

jalkapalloa on mahdollista pelata Sotkuman koulun/päiväkodin päässä 
olevalla kentällä.     
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti täydennyksellä, että uudella  
valmistuvalla urheilukentällä on myös täysikokoinen kivituhka- 
pinnoitteinen kenttä, jolla voi pelata jalkapalloa Sotkuman kentän  
lisäksi.  
 
Kunnanhallitus päätti antaa teknisen johtajan tehtäväksi laatia 
kustannusarvio Sotkuman kentän kevyestä kunnostamisesta.  
Selvitys tulee antaa 15.10.2024 mennessä. 
 
Tiina Mustonen poistui kokouksesta klo 21:33 tämän pykälän käsittelyn 
jälkeen. 
 
Jorma Tanskanen poistui kokouksesta klo 21:43 tämän pykälän käsittelyn 
jälkeen. 
 
Ari Soikkeli poistui kokouksesta klo 21:48 tämän pykälän käsittelyn  
jälkeen. 

 


